
Lekcia: Ž 3                                                                                                Kázeň: Jn 9, 8-12

Bratia a sestry,
celá deviata kapitola sa točí okolo človeka, ktorý bol slepý a Ježiš ho uzdravil. O

uzdravení sme počuli  minulú nedeľu. Učeníci hľadali skrytý dôvod slepoty. Urobili z
toho človeka predmet diskusie. Podobne sa zachovali aj ľudia, ktorí toho už bývalého
slepca poznali z videnia a jeho susedia. 

Rozprávanie učeníkov aj rozprávanie susedov by sme mohli nazvať „rozprávanie o
niekom“. Protikladom je „rozprávanie s niekym“. Uvideli človeka, o ktorom vedeli, že je
slepý. Takto ho poznali od malička. Vídavali ho žobrať. Zrazu sú prekvapení. Spoločne
diskutujú. Sú na pochybách, či to nie je niekto iný. Niektorí hovorili, že je to on. Iní, že
to nie je on. Pritom ten človek je tam s nimi. Najjednoduchšie aj najzrozumiteľnejšie by
bolo, keby sa ho rovno spýtali. Nakoniec sám ten človek im povie, že je to on. Ľudia sa
zvyknú spoločne rozprávať o niečom, čo je zaujímavé. Uzdravenie človeka slepého od
narodenia určite zaujímavé bolo. Len akoby zabudli na to, že neide o vec, ale o živého
človeka.

Rozprávanie o niekom je založené na dohadoch. Ľahko sa môže stať, že záver takej
diskusie  bude  nepravdivý.  Rozprávanie  s  niekym  je  založené  na  faktoch.  Sú  to
informácie z prvej ruky a sú pravdivé. Rozprávanie o niekom môže byť aj ohováranie
alebo klebetenie.  Rozprávanie  o niekom je  ľahšie.  Účastníci  debaty  len hovoria  svoj
názor. Cieľom takého rozprávania nie je pomôcť tomu človeku, o ktorom rozprávajú. 

Naopak rozprávať sa  s  niekym tvárou v tvár  je  ťažšie.  Ten,  kto kladie  otázku,
vyjadruje záujem o druhého človeka. Vstupuje do prežívania druhého človeka. Zároveň
nedochádza  k  prekrúteniu  faktov.  Láska  k  blížnemu  sa  prejavuje  na  rozprávaní  s
človekom a nie na rozprávaní o ňom s niekym ďalším. Keď vidíme na niekom nejakú
zmenu. Možno je zamyslený alebo smutný. Nerozoberajme to s niekym tretím. Oslovme
priamo toho človeka. Obetujme zo svojho času a venujme mu pozornosť. To je tá správna
cesta, ak nám ide o pravdu a lásku. 

Ak by sa ten uzdravený človek neozval, kto vie, čo všetko by si ľudia ohľadom
spôsobu jeho uzdravenia navymýšľali. Keď povedal, že je to on, dostal logickú otázku:
Ako sa ti otvorili oči? V odpovedi len zopakoval udalosti, tak ako sa stali, tak ako sú
napísané v prvej časti. Začal slovami: „Človek menom Ježiš...“ O Ježišovi povedal, že je
to človek. Ježiš žil  na tomto svete.  Okrem svedectiev,  ktoré sú zachytené v Biblii,  v
evanjeliách, Skutkoch apoštolských a listoch, existujú aj iné historické záznamy, ktoré to
dokazujú. Popierať, že Ježiš existoval, je ako popierať, že existoval Augustín, Luther,
Hus alebo nejaká iná významná postava z cirkevných dejín. Nikdy sme ich nestretli, ale
nikto nespochybňuje, že reálne existovali. Ježiš bol skutočný človek. O Ježišovi ďalej
veríme, že bol zároveň aj pravý Boh. V kresťanskej vierouke je zdôraznená aj Ježišova
ľudská aj božská prirodzenosť. Ježiš bol človekom, a preto nám rozumie. Ježiš je pravý
Boh, a preto nás môže vyslobodiť z moci hriechu a smrti.

Uzdravený si nielen vypočul, čo mu Ježiš povedal a potom neveriacky odišiel, aby
si niekde zmyl blato z tváre. Dôležité bolo, že sa podľa Ježišových inštrukcií aj zachoval.
Urobil  presne  to,  čo  Ježiš  povedal.  Žiadnym  spôsobom  si  to  neprispôsobil  ani
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nezjednodušil. 
Podobný príbeh  nachádzame  aj  v  Starom zákone,  v  2.  knihe  kráľov.  Vojenský

veliteľ Naamán bol malomocný. Býval v Sýrii, ale dozvedel sa, že v susednej krajine je
prorok, ktorý by mu vedel pomôcť. Prorok Elízeus po poslovi Naamánovi odkázal, aby
sa sedemkrát umyl v rieke Jordán. Keď to urobí, bude zbavený malomocenstva. Naamán
sa  najprv  nahneval.  Očakával  niečo  iné.  Myslel  si,  že  Elízeus  bude  robiť  nejaké
náboženské rituály. Nepáčilo sa mu ani to, že má ísť až k rieke Jordán. Prečo by nemohol
ísť k nejakej inej rieke? Až na naliehanie svojich služobníkov zmenil svoj odmietavý
postoj.  Keď  presne  urobil  to,  čo  mu  Boží  muž  Elízeus  povedal,  bol  uzdravený.
Nerozhodlo to, že počul, ale to, že sa podľa toho aj zachoval.

Božie  slovo  smieme  počúvať.  Dôležité  je,  či  na  zvestované  slovo  aj  kladne
odpovieme pokorným nasledovaním Božej vôle. Boh hovorí k človeku. Božie slovo nie
je skryté tajné posolstvo, ktoré pozná iba hŕstka vyvolených. Božie slovo nachádzame v
Biblii. Je prístupné každému. Boh hovorí a ukazuje nám úzku cestu, ale nikoho nenúti,
aby po nej kráčal. Božie slovo môžeme odmietnuť. Ako by to dopadlo so slepcom, keby
nepočúvol  Ježiša?!  Zrejme  by  nebol  uzdravený.  Nevieme.  Môžeme  nad  tým  iba
špekulovať. Vieme, ako to s ním dopadlo, keď počúvol.  Keď budeme kráčať tou úzkou
cestou,  raz  prídeme  do  Božieho  kráľovstva.  Keď  budeme  nasledovať  Ježiša  Krista,
nebudeme nakoniec sklamaní. Božie slovo nás vždy vedie k tomu, čo je pre nás dobré.

Uzdravený dostal ešte jednu otázku, na ktorú už odpovedať nevedel. Kde je Ježiš?
Aj nás sa môžu ľudia pýtať, kde je Boh, v ktorého veríme. Môžeme povedať len to, čo sa
o Bohu dozvedáme z Biblie a to, čo na základe toho vo viere vyznávame. Ak sa nás
niekto pýta s úprimnou túžbou po poznaní, máme vyznať svoju vieru. Niečo úplne iné je
to, keď sme konfrontovaní otázkami, ktorých cieľom nie je úprimné hľadanie pravdy, ale
iba výsmech alebo spochybňovanie. Vtedy nie je zlé, keď zostaneme ticho. Nie je hanba
ani to, keď odpovieme, že nevieme. Nemusíme vždy a za každú cenu dávať odpovede na
všetky otázky. Prosme Boha, aby sme vedeli pred druhými vyznať vieru v trojjediného
Boha. Hovorme o tom, ako sme vierou v Ježiša našli ten najvzácnejší poklad. Hovorme o
nepominuteľnej nádeji, ktorú nám ani smrť vziať nemôže. Nenechajme sa zatiahnuť do
prázdnych debát, kde sa síce kladú otázky o Bohu, ale tí, ktorí ich kladú nechcú úprimne
o Bohu nič vedieť.

Bratia a sestry, nech naše hovorenie nie je prázdne, ale na úžitok. Dávajme dobré
rady, usmernenia a povzbudenia. Božie slovo nielen počúvajme, ale nechajme sa ním
premieňať a viesť  v živote.  Nech nás Duch Svätý vedie,  aby sme pred inými mohli
vydávať svedectvo o Ježišovi Kristovi. Amen.
 
Vypočujme si slová vyslania ako sú napísané v Liste Efezským v 5. k.: 
„Hovorte medzi sebou v žalmoch, hymnách a duchovných piesňach, spievajte a plesajte
Pánovi srdcom. Dobrorečte stále za všetko Bohu a Otcovi v mene nášho Pána Ježiša
Krista.“
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými
vami. Amen. 
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